濒危物种进出口管理及保护研修班
项目简介表

	项目名称 
	濒危物种进出口管理及保护研修班

	承办单位
	国家林业和草原局管理干部学院

	举办时间
	2021年6月8日至6月21日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	越南、老挝、泰国、斯里兰卡、蒙古、乌兹别克斯坦、马来西亚、菲律宾、尼日利亚、埃塞俄比亚、乌干达、肯尼亚
	计划人数
	25人

	培训目标
	介绍国际上关于濒危物种进出口管理及保护主题的最新动态；介绍中国在该主题下采取的行动、实践和经验；参训各国分享本国在该主题下的行动、经验和挑战；搭建区域内沟通交流网络。

	学员要求
	专业背景
	——领域或专业：自然资源管理、濒危物种进出口管理及保护、野生动植物保护、海关管理、林产品国际贸易、国际合作等与主题相关的领域或专业
——工作岗位：自然资源管理、濒危物种进出口管理及保护、野生动植物保护、林产品国际贸易、国际合作等与主题相关的岗位
——级别、学历学位或其他相关资质要求：司处级（含以下）官员、相关研究人员
——相关领域工作年限：无
——其他：无

	
	年龄
	年龄要求不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训

	
	语言能力
	学员应具备项目工作语言听、说、读、写能力

	
	其 它
	学员应准备在线参加课程的必要电子设备，举办方将远程提供技术指导和支持。

	培训内容介绍（需严格参照竞磋文件中培训内容介绍部分）
	研修班将线上举办，采取课堂讲授、案例分析、座谈交流相结合的授课方式，重点围绕中国国情与抗疫行动（严剑副院长，国家林草局管理干部学院），中国野生动植物保护及濒危物种履约情况（巫忠泽处长，国家林草局），野生动植物鉴定、濒危物种及其产品的识别和标记（曾岩博士，国家濒危物种科学委员会），中国水生野生动植物保护（郭睿处长，农业农村部），中国陆生野生动植物保护（张风春研究员，中国环境科学研究院），DNA识别技术在打击濒危物种走私中的应用（殷亚方研究员，中国林科院），生物多样性信息学在生物多样性保护中的应用和发展（马克平研究员，中国科学院），扶贫与生物多样性保护（张颖溢博士，野生动植物保护国际），生物遗传资源获取与惠益共享（张琰博士，世界保护自然联盟）,海关执法（金弘蔓原副司长，海关总署）等主题开展授课。
研修班将设置国家报告、座谈交流等环节，学员需要提前准备发言讨论材料。在国家报告环节，各国学员围绕本国一般概况（如地理、文化、社会等）、野生动植物保护概况、濒危物种进出口管理情况等内容与参训学员进行分享；在交流座谈环节，我们将安排参训国与中国国家林业和草原局探讨多双边合作可能性，学员需要提前了解本国与中国合作的现状及挑战，思考拓展合作的可能性；将安排培训需求交流座谈，收集参训国培训的组织需求、岗位需求和个人需求，学员可提前予以考虑。

	举办地点

（城市细化到县）
	北京市大兴区
	参观考察城市
	陕西省西安市、汉中市(云考察)

	备注

（根据项目实际情况从以下备注项选取或补充）
	1. 受疫情影响，本期研修班采用线上形式；疫情缓解后，将恢复来华线下形式，获得本期研修班结业证书的学员将在来华项目中予以优先考虑。

2. 学员尽量全程参与培训并遵守时间安排，达到培训课程80%以上的学员可以获发结业证书。

3. 线上培训需要学员准备智能手机、网络等平台设备。

4. 学员进入网络课堂，请修改群昵称为“姓名+国家”，姓名应与护照或身份证一致。

5. 相关授课材料在征得老师同意后于培训结束后，统一分享给学员，仅供学习使用。
6. 学员应提前准备交流研讨材料。
7. 线上授课采用VooVMeeting平台，日常沟通使用邮件和微信；微信是一款即时社交软件，可以直接登录VooVMeeting平台；主办方将提供软件安装方法和操作方法，并协助学员提前安装和调试。

	承办单位简介
	国家林业和草原局管理干部学院(原国家林业局管理干部学院),成立于1951年,是国家林业和草原局直属干部教育培训机构,承担着国家林业和草原局机关公务员和局直属单位干部培训,林草重点工程县县级领导干部培训,地方林草领导干部和专业技术人员培训,大中型林草企业领导干部培训,林草国际合作培训和林草基层关键岗位培训的任务。国家林业和草原局党校、国家林业和草原局成人教育研究中心、中国林业教育培训网站均设在院内。同时，学院还是国家级林草专业技术人员继续教育基地。学院培训服务ISO9000质量管理体系贯标工作顺利通过中介机构审核，获得了具有中国合格评定国家认可委员会标识和国际互认联合标识的质量管理体系认证证书，开创了行业干部教育培训质量管理先河。

学院占地面积70余亩，建筑面积4万余平方米，交通十分便利。拥有教学主楼、国际合作培训楼、学员公寓楼、食堂、图书馆、运动场和文化活动中心等教学生活设施，可同时容纳2000人在校学习。

学院自2007年开始承担并连续举办了援外培训项目，截至2020年年底，共成功举办了包括森林执法与施政、森林可持续经营，履行《联合国森林文书》，野生动植物保护，“一带一路”林业项目开发，生物多样性保护和自然保护区管理，应对气候变化，濒危物种履约等不同主题的援外培训项目共46期，培训学员1520人次，涉及80多个发展中国家。

	承办单位联系方式
	联系人：张老师（先生）、耿老师（女士）
办公电话：0086-010-60282207（张）, 0086-010-60282202（耿）
手机：0086-15101069925（张），0086-15201097932（耿）
传真：0086-010-60282217
微信号：zx1510106（张），paula_geng（耿）
电子邮件地址：zhangxiangtraining@163.com（张），734545784@qq.com（耿）


Program Description
	Title 
	Seminar on Import and Export Management and Protection of Endangered Species 

	Organizer
	National Academy of Forestry and Grassland Administration (NAFGA)

	Date 
	June 8th – June 21st , 2021
	Language
	English

	Invited Countries
	Vietnam, Laos, Thailand, Sri Lanka, Mongolia, Uzbekstain, Malaysia, Philippines, Nigeria, Ethiopia, Uganda, Kenya
	Number of Participants
	25

	Objectives 
	The Seminar is intended to (1) introduce the latest global trends on the topic of trade management and protection of endangered species; (2) understand China's actions, practices and experience on this topic; (3) share actions, experience and challenges among participating countries on this topic; (4) establish a regional communication network.

	Qualifications for Participation 
	Professional Background
	--Field or major: natural resource management, import and export management and protection of endangered species, international trade of forest products, customs, international cooperation and other background related to the Seminar topic
--Occupation: natural resource management, import and export management and protection of endangered species, international trade of forest products, customs, international cooperation and other work related to the Seminar topic
--Level, education or other qualifications: officials of at or below the level of Director General and Division Director; Researchers 

--Work experience: no requirements 

--Others: None

	
	Age
	Not exceeding the legal retirement age in the country where the participant is from

	
	Health Condition
	In good health and capable of attending online courses as scheduled 

	
	Language Proficiency
	Fluent in English (speaking, writing, listening and reading)

	
	Others
	Participants should prepare necessary equipment and devices for online courses. The Organizer will provide guidance and technical assistance remotely regarding how to register and use the online platforms.

	Training Content 
	The Seminar will be held online and adopt a combination of lectures, case studies, and group discussions. The tentative lectures include: introduction to China and its efforts to combat Covid-19 pandemic (Yan Jian, Vice President, NAFGA), China’s situation of wildlife protection and implementation of CITES (Wu Zhongze, National Forestry and Grassland Administration) , the identification and recognition of wildlife species (Dr. Zeng Yan, Endangered Species Scientific Commission of China ), protection of aquatic wildlife in China(Guo Rui, Ministry of Agriculture and Rural Affairs), protection of terrestrial wildlife in China (Zhang Fengchun, Research Fellow, Chinese Research Academy of Environmental Sciences ), the application of DNA identification technology in combating smuggling (Yin Yafang, Research Fellow, Chinese Academy of Forestry Sciences), the application of biodiversity informatics in biodiversity conservation (Ma Keping, Research Fellow, Chinese Academy of Sciences), poverty alleviation and biodiversity conservation (Dr. Zhang Yingyi, Fauna & Flora International ), access and benefit-sharing of biological genetic resources (Dr. Zhang Yan, IUCN ), law enforcement of customs (Jin Hongman, former Deputy Director General, General Administration of Customs of China ) and other topics. 
The seminar will arrange the sections of country reports and discussions and the participants are advised to prepare materials in advance. In the section of country reports, the tentative outline for sharing is as follows: general introduction to the participating country such as geography, culture, society, etc.; introduction to wildlife conservation and the presentation of management of import and export of endangered species in the participating country.

In the section of discussions, there are different topics. For the topic of exploring bilateral and multilateral cooperation, we will set up a discussion session between National Forestry and Grassland Administration of China (highest forestry authorities in China) and the participating countries. Participants are advised to know the current situation and challenges of cooperation between the participating country and China and think about the possibility of expanding cooperation. The Seminar will also collect training needs to make the next training more targeted and effective. They include the training needed for forestry development as whole and for better competent for the job. 

	Host City 
	Daxing District, Beijing 
	Field Visit
	Xi’an City and Hanzhong City of Shanxi Province （virtual visit）

	Notes
	1. Due to Covid-19, the Seminar will be held online. When the pandemic is over, seminars will be resumed on the ground. Participants who receive the Certificate of Completion will be given priority to be invited to China when seminars on the ground are organized. 
2. Participants should be punctual. The Certificate of Completion will be issued to those who meet all the requirements including good attendance records (at least 80%).
3. The training program will be held online which requires participants to prepare necessary equipment and devices such as internet connection, laptop or computer with microphone and camera or a smartphone, etc. 
4. Participants enter the virtual classroom in advance with the screen name “NAME + COUNTRY” identical to the passport or ID card information.
5. Course materials will be shared to participants after class with the consent of teachers, which shall not be posted via social media. 
6. Participants should prepare for discussion session(s) as scheduled.
7. As for the software, we are considering VooVMeeting for training and WeChat for daily communication. WeChat account can log in VooVMeeting directly. We will provide assistance in installing and using the software applications. E-mail will be also used for daily communication. 

	About the Organizer
	National Academy of Forestry and Grassland Administration (NAFGA) (the former State Academy of Forestry Administration, STAFA), established in1983, is a training institution under the National Forestry and Grassland Administration. It provides training opportunities for civil servants and other employees of the National Forestry and Grassland Administration, leaders from the counties where the key forestry programs are implemented, local forestry leaders and technicians, leaders of large and medium-sized forest enterprises, international trainees and key foresters. The Party School and Adult Education Research Center of the National Forestry and Grassland Administration as well as China Forestry Education & Training Website are stationed in the Academy. NAFGA has achieved ISO9000 quality management system certificate issued by certification and accreditation administration of PRC. And the quality system is applied on all training courses or workshops hosted or sponsored by the academy. NAFGA enjoys the reputation of pioneer in training for civil servants and quality management for forestry industry.

The campus covers over 5 hectares of land with building area of 40,000 square meters. The Academy boasts a main teaching building, a building for international training, an apartment building for trainees, a restaurant, a library, a sports ground, a cultural entertainment center and other facilities, which can accommodate 2,000 people.

Sponsored by Chinese government, NAFGA has been organizing the foreign aid training projects since 2007. By the end of 2020, NAFGA successfully held 46 seminars on varied themes including Forest Law Enforcement and Governance, Sustainable Forest Management, UN Forest Instrument, Wild Life Protection, Forestry Projects Development under “Belt and Road initiative”, Biodiversity Protection and Nature Reserve Management, Forest and Climate Change, CITES implementation, Management and Protection of Endangered Species through which 1520participants were trained and over 80 developing countries were included.

	Contact of the Organizer
	Contact person: Mr. Zhang, Ms. Geng

Office phone: 0086-010-60282207(Zhang),  0086-010-60282202(Geng)
Mobile: 0086-15101069925(Zhang)，0086-15201097932(Geng)
Fax: 0086-010-60282217

WeChat ID: zx1510106(Zhang),  paula_geng(Geng)
E-mail: zhangxiangtraining@163.com(Zhang), 734545784@qq.com(Geng)


